
 

 

Referat Tilsynsdialogmøde/Institutionsbestyrelsesmøde 22.02.2023 
 
Sted: Livstræet  
Tid: 19.00 – 21.30  
Referent: Rikke DPL Livstræet  
Ordstyrer: Maiken/Lungstedvangen 
Afbud: Kasper/ITR BUPL, Michael/ITR PMF, Kasper/Tranehøjen, Mette/Bellinge og Carina/Dyrup  
Stine/Tranehøjen deltog i stedet for Kasper 
 
Kort rundvisning i børnehuset ved Rikke.  

1. referat fra sidst – godkendt.  
2. Intet nyt fra kontaktudvalget.  
3. Nyt børnehus i Bellinge  

 
Der bliver en udvidelse af Kærsgård på den gamle grund fra Hobbitten. Det er modul byggeri, og planen er at 
det skal stå færdigt uge 48 i år. 
Kirsten viser billeder af byggeriet og dets indretning.  
I det nuværende Kærsgård bliver der vuggestue, og i det nye modul bliver der børnehave. I alt 36 
vuggestuebørn og ca. 62 børnehavebørn.  
 

4. Tilsynsdialogmøde - Læringsmiljøvurderingen 2022.  
Kirsten viser slides og orienterer om hvad tilsyn i Odense kommune består af. Den er i 3 dele;  
Det løbende tilsyn, som er det Kirsten udfører  
Kvalitetssamtalen, hvor ledelsesteamet mødes med forvaltningen og udarbejder fokuspunkter ud fra 
besvarelserne i læringsmiljøvurderingen  
Tilsynsdialogmøder med institutionsbestyrelsen, hvor forældrerepræsentanter inddrages og bydes ind til dialog 
og kvalificering af fokuspunkter fra læringsmiljøvurderingen.  
 
Vi ser på den samlede besvarelse fælles for hele institutionen, de individuelle børnehuses 
læreplansvurderinger, drøftes i eget forældreråd.  
Vi drøfter hvad tallene fortæller, antal besvarelser af børn, medarbejdere, forældre og observatører.  
Generelt er besvarelsen under middel. Så et fælles fokus i forældrerådene kunne være sammen med ledelsen 
at arbejde hen imod endnu flere besvarelser.  
 
I ledelsesteamet har vi drøftet læringsmiljøvurderingen og er særligt blevet optaget af to områder.  
Efter aftale med institutionsbestyrelsen er det disse to områder vi har fokus på til tilsynsdialogmødet. 
Det ene er omkring Leg, hvor vi har set på børnenes og medarbejdernes besvarelser.  
Leg har fået en meget central rolle i den styrkede læreplan, og det er derfor oplagt at være nysgerrige på de 
faglige tilgange til leg.  
(Info, d. 07.03 er der fælles arr. for alle vores 9 huse i institutionen med oplæg fra Kit Nørregård om leg) 
 



 

 

 

 
 
Det andet punkt er omkring Forældresamarbejde, i forældrebesvarelsen omkring, ”Er du i dialog med 
medarbejderne om dit barns udvikling og trivsel”?  
Og ”Er det tydeligt hvorfor medarbejderne gør som de gør med børnene”?  
I de mange år, hvor dagtilbudsområdet var ramt af besparelser, var der en kraftig reduktion i hvor mange 
ressourcer der kunne bruges på bl.a. forældresamtaler. Derfor er der forsat mange der f.eks. holder samtaler 
efter behov. Med de sidste års tilførsel af minimumsnormeringer, er der flere ressourcer i dagtilbud. 
Besvarelsen hos forældrene giver os et ønske om at gå i dialog om hvordan vi kan styrke forældresamarbejdet 
og oplevelsen af at være i dialog med forældrene omkring børnenes trivsel og udvikling, samt hvorfor vi gør 
som vi gør i vores praksis. 



 

 

 
 
Begge områder drøftes i to grupper med deltagelse af en daglig pædagogisk leder i hver og der opsamles 
efterfølgende i plenum. 
Hovedpointer fra drøftelserne tages med til ledelsesteamet og indtænkes i det videre arbejde og kvalificerer 
vores input til kvalitetssamtalen med forvaltningen. 
 
Input fra grupperne vedhæftes i forlængelse af referatet. 
   
OBS. En opmærksomhed på om Aula, måske ubevidst er kommet til at tage lidt over for den dialog der er et 
behov for.  
 
 

5. Kort orientering om, hvor vi er lige nu  
der orienteres bl.a. om: 
• Sygemeldinger  
• Ny ansættelser af pædagoger og pædagogmedhjælpere  
• Fælles arrangementer i børnehusene 
• Udvidelsen af Kærsgård - positive drøftelser 
• Udarbejdelse af årshjul med arr. i løbet af året, som er delt ud til alle forældre.  
• 2xom året laves uformel formiddagsleg på legepladsen (lørdag)  

 
I forvaltningen er der meget fokus på Stærke børnefællesskaber. Det handler blandt andet om at fastholde så 
mange børn som muligt i almenområdet og skabe/tilpasse de nødvendige læringsmiljøer omkring dem.  
Samt rekruttering, som er udfordrende i hele landet.  
 
På kontoret er Trine og Kirsten optaget af at få afsluttet budgetåret fra 2022. Bliver dagsorden sat på et senere 
møde. 
 

6. Kommende punkter 
 

7. Vi takker for et godt samarbejde for de forældre, der stopper pga. kommende skolebørn.   



 

 

 
8. Evt. – ingen punkter 

 
 
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 



 

 
 



 

 

 
 
 



 

 

 
 



 

 

 
 
Forældresamarbejde 
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